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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

 

Ärendelista 
 
Paragraf Ärende Diarie-

nummer 
§ 56 Information från förvaltningen  
§ 57 Ekonomisk uppföljning 2023/73 
§ 58 Meddelanden  
§ 59 Medborgarförslag att kommunen övergår till 

hyggesfria metoder på sin produktiva skogsmark 
2023/371 

§ 60 Förfrågan om köp av mark på Funäsdalen 8:112 2023/733 
§ 61 Anställningsstöd till förening 2023/740 
§ 62 Sammanträdesplan 2024 2023/172 
§ 63 Betänkandet Värdet av vinden - Kompensation, 

incitament och planering för hållbar fortsatt 
utbyggnad av vindkraften (SOU 2023:18) 

2023/506 

§ 64 Övrig fråga, fiskeförstudie  
§ 65 Övrig fråga, trafikmätning i Ytterhogdal  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 56  

 

Information från förvaltningen 

Ärende 

Tomas Mann näringslivsutvecklare informerar utskottet om hur 
utvecklingsavdelningen arbetar med etableringsfrämjande åtgärder utifrån 
önskemål på förra sammanträdet, Suu § 55/2023. 

Mathias Wiberg avdelningschef infrastruktur redogör för det pågående 
arbetet med återlämning av skötsel av enskilda vägar. 

Åke Remén avdelningschef kost och service lämnar information om 
förändringar inom kost- och serviceavdelningen.  

Tillförordnad förvaltningschef informerar utskottet om händelser på 
förvaltningen. 

_____ 

Ajournering  

Sammanträdet ajourneras klockan 10.30–10.40. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 57 Dnr KS 2023/73 

 

Ekonomisk uppföljning 

Ärende 

Ola Regnander, ekonomichef ger utskottet en budgetuppföljning efter 
utgången av juli. 
Periodens avvikelse från budget är minus 6 255 000 kronor. 
_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 58  

 

Meddelanden 

Ärende 

Samhällsutvecklingsutskottet delges följande meddelanden: 
Delegationsbeslut från samhällsutvecklingsförvaltningen 16 maj–29 augusti 
2023. 

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 59 Dnr KS 2023/371 

 

Medborgarförslag att kommunen övergår till hyggesfria 
metoder på sin produktiva skogsmark 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om att övergå till hyggesfria 
metoder på kommunens produktiva skogsmark. 

Ärende 

Förslagsställaren vill att kommunen inför så kallat hyggesfritt skogsbruk för 
de kommunalt ägda skogarna enligt föreningen BirdLife Sveriges definition. 

Det bör noteras att kommunens skogsbruk redan är miljöcertifierat och 
bedrivs med särskild hänsyn vad gäller tätortsnära skog. 

Vad gäller förslagets definition på hyggesfritt så innebär det att 
markberedning och fröträställningar inte får användas. I stället ska hyggena 
vara små, 0,25 hektar som mest, och ny skog ska komma vad som beskrivs 
som naturligt. Stödplantering får bara användas under vissa omständigheter 
och då med ”ortstroget” material. 

Konsekvensen av att inte tillåta markberedning blir att det i de flesta fall tar 
längre tid för ny skog att komma upp. Plantering går givetvis snabbare men 
är inte tillåten i den i så fall nödvändiga utsträckningen. Frågan är också vad 
”ortstroget material” innebär. Skogsplantor säljs inte på det sättet att de 
kommer från ett visst område. 

Eftersom Härjedalen har många svårföryngrade områden är risken stor med 
denna metod att ny skog inte alls kommer upp efter avverkning vilket då 
innebär att kommunen bryter mot skogsvårdslagen. 

Det går inte heller att ensidigt säga att markberedning är ett hot mot den 
biologiska mångfalden. En del marksvampar gynnas av en viss påverkan av 
markytan.  

I stället för att införa ännu ett regelverk skulle en mer produktiv väg vara att 
betona den biologiska mångfalden i kommunens miljömål och sedan 
använda lämpliga brukningsmetoder anpassat efter läge och omständigheter. 

Finansiering 
Ett genomförande av så kallat hyggesfritt skogsbruk skulle sannolikt minska 
kommunens nettointäkt från skogsbruket. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 59, fortsättning Dnr KS 2023/371 

 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen avslår 
medborgarförslaget om att övergå till hyggesfria metoder på kommunens 
produktiva skogsmark. 

Förslag under sammanträdet 

Jeannette Ek (V) föreslår bifall till medborgarförslaget om att övergå till 
hyggesfria metoder på kommunens produktiva skogsmark. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag eller enligt Eks förslag och fastslår att 
samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Reservation  

Jeannette Ek (V) reserverar sig mot samhällsutvecklingsutskottets beslut. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Mark- och exploateringsingenjör 
Mark- och exploateringshandläggare 
Tf. förvaltningschef samhällsutveckling 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 60 Dnr KS 2023/733 

 

Förfrågan om köp av mark på Funäsdalen 8:112 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet säljer berörd mark på Funäsdalen 8:112 till 
ägaren av Funäsdalen 29:45. 

Ärende 

I Funäsdalen pågår ett detaljplanearbete för ny detaljplan för området 
Sjöängsvägen. I samband med detta har ägare till fastigheten Funäsdalen 
29:45, som ligger inom detaljplanearbetets område, framfört önskemål om 
att få köpa cirka 250 kvadratmeter mark av kommunen i anslutning till 
Riksväg 84.  
 
I dagsläget finns redan servitut för infart och utfart på berört område. Om 
Funäsdalen 29:45 får köpa denna mark kan även detaljplanen ändras till 
ändamålet Gata. Vilket skulle innebära en tryggad in- och utfart för 
Funäsdalen 29:45. 

Förvaltningen gör bedömningen att denna mark kan säljas. Kommunen har 
ingen egen användning av aktuell mark då den redan är upplåten via servitut 
till Funäsdalen 29:45. Fastighetsägaren har gått med på att betala 100 kronor 
per kvadratmeter samt betala tillkommande lantmäterikostnader för den 
fastighetsreglering som tillkommer. Området beräknas vara cirka 250 
kvadratmeter, exakt areal bestäms av Lantmäteriet. 

Finansiering 
Försäljningen av marken innebär ett positivt resultat för kommunen på cirka 
25 000 kronor. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att samhällsutvecklingsutskottet 
säljer berörd mark på Funäsdalen 8:112 till ägaren av Funäsdalen 29:45. 

Förslag under sammanträdet 

Jeannette Ek (V), biträdd av Mats Ericsson (C), föreslår bifall till 
förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 60, fortsättning Dnr KS 2023/733 

 

Beslutet skickas till: 
Mark- och exploateringsingenjör 
Mark- och exploateringshandläggare 
Tf. förvaltningschef samhällsutveckling 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 61 Dnr KS 2023/740 

 

Anställningsstöd till förening 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet höjer summan för anställningsstöd till 6 000 
kronor per månad för en heltidsanställning. Det höjda anställningsstödet 
gäller från och med perioden 1 januari–30 juni 2023. 

Ärende 

I den politiska plattformen för styret i Härjedalen, Socialdemokraterna, 
Moderaterna och Centerpartiet, 2023–2026 står att:  
- höja anställningsstödet till föreningar 2023.  
 
För att finansiera detta avsattes 130 000 kronor till budgetår 2023. Dessa 
pengar räcker till en ökning från 5 000 kronor till 6 000 kronor per månad 
för en heltidsanställning (40 timmar per vecka). 
 
Det höjda anställningsstödet gäller från och med perioden 1 januari–30 juni 
2023. 

Finansiering 
Aktuell budget utökades med 130 000 kronor inför budgetår 2023. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att samhällsutvecklingsutskottet 
höjer summan för anställningsstöd till 6 000 kronor per månad för en 
heltidsanställning. Det höjda anställningsstödet gäller från och med perioden 
1 januari–30 juni 2023. 

Förslag under sammanträdet 

Mats Ericsson (C), biträdd av ordföranden (M), Ted Länsberg (SD), 
Jeannette Ek (V) och Lena Bäckelin (S), föreslår bifall till förvaltningens 
förslag.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Tf. förvaltningschef samhällsutveckling 
Kommunkansliet 

10



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 62 Dnr KS 2023/172 

 

Sammanträdesplan 2024 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet fastställer sin sammanträdesplan 2024 till: 13 
februari, 26 mars, 7 maj, 11 september, 29 oktober, 3 december. 

Ärende 

Kommunledningsförvaltningen har tagit fram förslag på sammanträdesdagar 
för samhällsutvecklingsutskottet kommande år, 2024. 
 
Förslaget är sex sammanträden jämnt planerade över året. 

Finansiering 
Ingen utökad kostnad från tidigare år. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att samhällsutvecklingsutskottet 
fastställer sin sammanträdesplan 2024 till: 13 februari, 26 mars, 7 maj, 
11 september, 29 oktober, 3 december.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 63 Dnr KS 2023/506 

 

Betänkandet Värdet av vinden, kompensation, 
incitament och planering för hållbar fortsatt utbyggnad 
av vindkraften (SOU 2023:18) 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunstyrelsen antar samhällsutvecklingsförvaltningens förslag som svar 
på Incitamentsutredningen för vindkraft SOU 2023:18. 

Ärende 

Samhällsutvecklingsförvaltningen har tagit fram ett svar på 
Incitamentsutredningen för vindkraft SOU 2023:18 ”Värdet av vinden – 
kompensation, incitament och planering för fortsatt utbyggnad av vindkraft”. 

Utredningen föreslår bland annat att kommuner, i samband med att beslut 
om att bygga vindkraft fattas, bör få möjlighet att ställa finansieringsvillkor 
för utvecklingen av det lokala samhället. Något Härjedalens kommun ställer 
sig positiv till. 

Förslag under sammanträdet 

Ordförande föreslår att kommunstyrelsen antar samhällsutvecklings-
förvaltningens förslag som svar på Incitamentsutredningen för vindkraft 
SOU 2023:18. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt hans eget 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 64  

 

Övrig fråga, fiskeförstudie 

Ärende 

Mats Ericsson (C) informerar om projektet FishValueZ, som är inriktat på att 
skapa bättre förutsättningar för fiske och fiskerelaterade näringar, framför 
allt fisketurism, i Härjedalen. Projektet baseras på erfarenheterna från 
förstudieprojektet Hållbart Härjedalsfiske. 
 
En ny fiskeplan för Härjedalen ska tas fram i nära samverkan med 
fiskevårdsområdesföreningar i kommunen. Fiskeplanen ska leda till starkare 
organisation i fiskevårdsområdena, bättre samverkan och på sikt ett bättre 
och hållbart fiske. 
 
Fiskeplanerna kommer att fokusera på fyra områden: 
 
-Reglering av fisket och kringliggande miljöer (fiskevattenförvaltning). 
Genom regler och avgifter styra fiske- och besökstryck. Inkluderar även 
regelbunden inhämtning av information om statusen i de egna fiskevattnen. 
-Fiske- och vattenvård. Åtgärder för att förbättra miljön och fiskbestånden i 
vattnen. 
-Behov av infrastruktur. Exempelvis tillgänglighetsanpassningar, vindskydd, 
båtramper osv. 
-Information och service. Exempelvis fiskekortsförsäljning och information 
om fiskevattnen och tjänster för sportfiskare. 
 
Vidare kommer projektet att arbeta för att öka samverkan och kunskap om 
fiske och fisketurism inom de företagarföreningar och destinationsbolag som 
organiserar företag som säljer varor och tjänster till fiskare. Projektet ska 
också kartlägga värdet av fiske och fisketurism samt vilka trender och 
förändringar som finns i efterfrågan från fisketurister. 
 
Projektet kommer att bjuda in fler kommuner i Jämtlands län att delta som 
observatörer för att dra erfarenheter av det utvecklingsarbete som sker i 
Härjedalens kommun. 
 
Projektet planeras att starta 2024 om finansiering beviljas från Region 
Jämtland-Härjedalen samt europeiska regionala utvecklingsfonden. Projektet 
kommer att drivas av Sveriges sportfiske- och fiskevårdsförbund i 
samverkan med Härjedalens kommun och länsstyrelsen Jämtlands län.  

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-09-05 

Suu § 65  

 

Övrig fråga, trafikmätning i Ytterhogdal 

Ärende 

Ted Länsberg (SD) föreslår att kommunen kartlägger trafikmängden i 
Ytterhogdal. Tidigare har mätningar gjorts över trafikmängd på E45, 
Länsberg önskar att även trafiken från Kårböle, väg 296, ska kartläggas. 

Resultatet skulle visa att det finns potential för intäkter för kommunen 
genom utveckling av Hogdalsbygden menar Länsberg. 

Mats Ericsson (C) hänvisar till Trafikverkets statistik över trafikmängd och 
föreslår att Länsberg först kollar statistik över aktuell väg där. 

_____ 

14


	Protokoll förstasida [Alla]
	Information från förvaltningen
	Suu § 56 2023-09-05
Information från förvaltningen

	Ekonomisk uppföljning
	Suu § 57 2023-09-05
Ekonomisk uppföljning

	Meddelanden
	Suu § 58 2023-09-05
Meddelanden

	Medborgarförslag att kommunen övergår till hyggesfria metoder på sin produktiva skogsmark
	Suu § 59 2023-09-05
Medborgarförslag att kommunen övergår till hyggesfria metoder på sin produktiva skogsmark
	Sida 1
	Sida 2


	Förfrågan om köp av mark på Funäsdalen 8:112
	Suu § 60 2023-09-05
Förfrågan om köp av mark på Funäsdalen 8:112
	Sida 1
	Sida 2


	Anställningsstöd till förening
	Suu § 61 2023-09-05
Anställningsstöd till förening

	Sammanträdesplan 2024
	Suu § 62 2023-09-05
Sammanträdesplan 2024

	Betänkandet Värdet av vinden, Kompensation, incitament och planering för hållbar fortsatt utbyggnad av vindkraften (SOU 2023:18)
	Suu § 63 2023-09-05
Betänkandet Värdet av vinden, Kompensation, incitament och planering för hållbar fortsatt utbyggnad av vindkraften (SOU 2023:18)

	Övrig fråga, fiskeförstudie
	Suu § 64 2023-09-05
Övrig fråga, fiskeförstudie

	Övrig fråga, trafikmätning i Ytterhogdal
	Suu § 65 2023-09-05
Övrig fråga, trafikmätning i Ytterhogdal


